
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw M. Martinez 

Doubiani van D66 gestelde vragen ex art. 36 RvO over de leerlingenstop 

Internationale schakelklassen Groningen. De brief van de vragensteller treft u als 

bijlage aan. 

 

Wij delen de mening van D66 dat ieder kind gedegen onderwijs hoort te krijgen en in 

een veilige leefomgeving moet kunnen opgroeien. Dit geldt ook voor alle 

vluchtelingenkinderen. De jongeren tussen de 12 en 18 jaar gaan daarvoor in vrijwel 

alle gevallen naar de Internationale Schakelklas (ISK). 

 

In de gemeente Groningen werken de schoolbesturen die het onderwijs aan 

nieuwkomers uitvoeren en de gemeente intensief samen om alle kinderen een plek te 

geven. Met zowel de instroom van ontheemden uit de Oekraïne als de toename van het 

aantal asielzoekers is het afgelopen jaar grote druk ontstaan om voor al deze kinderen 

een juiste onderwijsplek te vinden. Wij hebben veel waardering voor de 

schoolbesturen en het onderwijspersoneel. Zij hebben er in het afgelopen jaar voor 

gezorgd dat alle kinderen vaak al na enkele weken een plek in een nieuwkomersklas 

hadden. Waar dit voor de 4- tot 12-jarigen nog steeds lukt, kennen we voor de 12- tot 

18-jarigen inmiddels een wachtlijst en daarmee een tijdelijke leerlingenstop. Aan de 

hand van uw vragen lichten we toe welke acties wij op dit moment samen met het 

onderwijs inzetten om de wachtlijst weg te werken. 

 

1. Is het college op de hoogte van de zorgen die worden geuit door de 

internationale schakelklassen en Lowan omtrent de toename van wachtlijsten 

en leerlingenstops en deelt het college deze zorgen? 

Onderwerp  

Beantwoording vragen ex art. 36 RvO D66 over leerlingenstop 

Internationale schakelklassen Groningen 

Steller 

 ter informatie 

Arthur de Jong 

 
  

 

 De leden van de raad van de gemeente Groningen 

te 

GRONINGEN 

Telefoon  72 21 Bijlage(n)      1  Ons kenmerk  83681-2023 

Datum   15-3-2023     Uw brief van        Uw kenmerk        

        

Estdal1g
Notitie
103993-2023



Volgvel 1 

 

Wij zijn inderdaad op de hoogte van de wachtlijsten en leerlingenstops bij veel ISK’s, 

waaronder onze Groningse ISK. Wij vinden dit een zorgelijke situatie en zijn samen 

met het betreffende schoolbestuur op zoek naar een oplossing. 

 

2. In hoeverre heeft het college zicht op het aantal jongeren tussen de 12 tot 18 

jaar die niet gekoppeld zijn aan de internationale schakelklas in Groningen, 

die geen onderwijs krijgen en waar de maximale wettelijke wachttijd voor 

onderwijs is overschreden? 

Op 1 maart 2023 stonden er 86 leerlingen op de wachtlijst. Voor een groot deel van 

deze leerlingen komt de grens van de wettelijke wachttijd, 3 maanden, nu nadrukkelijk 

in beeld of wordt deze grens overschreden. 

 

3. Vindt het college ook dat het niet kan dat leerlingen door de de toename van 

wachtlijsten en de leerlingenstop voor de internationale schakelklassen nu 

nergens terecht kunnen en grote achterstanden oplopen? 

Wij vinden het inderdaad onwenselijk dat deze groep leerlingen nergens terecht kan. 

 

4. Lopen er gesprekken met de Internationale schakelklassen, het COA en het 

ministerie van Onderwijs, Wetenschap en Cultuur omtrent deze zorgelijke 

situatie en zo ja, kan het college hier een update over geven? 

Er lopen meerdere initiatieven om de huidige situatie te keren. Allereerst is de 

gemeente met het schoolbestuur in gesprek. Er zijn twee belangrijke redenen waarom 

wij in Groningen een wachtlijst kennen voor deze groep: een gebrek aan ruimte en een 

gebrek aan personeel. We hopen op korte termijn een deel van het schoolgebouw aan 

de Kiel 5 beschikbaar en geschikt te maken voor ISK-onderwijs. Daarnaast wordt 

onderzocht in hoeverre de plaatsing van noodlokalen bij de bestaande locatie 

gerealiseerd kan worden. In deze wetenschap kan het schoolbestuur inzetten op 

werving van extra personeel. Deze twee sporen moeten op korte termijn leiden tot het 

opstarten van nieuwe groepen en het afbouwen van de wachtlijst. 

 

Ongeveer de helft van de leerlingen van de ISK komt van buiten onze gemeente. In de 

provincie Groningen zijn nog drie andere ISK’s actief. Samen met alle Groninger 

gemeenten en met de onderwijsbesturen zijn we inmiddels ook met elkaar in gesprek 

om tot een oplossing te komen van de wachtlijstproblematiek. Juist door met elkaar op 

te trekken kunnen we meer oplossingsmogelijkheden onderzoeken. Mogelijk leidt dit 

ertoe dat een deel van de leerlingen op de wachtlijst van de ISK in de gemeente 

Groningen dichter bij hun huidige woonlocatie bij een andere ISK kan instromen. 

 

Beide oplossingsrichtingen vragen enige tijd. Daarom onderzoekt de gemeente op dit 

moment ook de mogelijkheid om op korte termijn de leerlingen op de wachtlijst een 

alternatief programma aan te bieden - binnen de mogelijkheden qua ruimte, personeel 

en financiering. Dit programma moet aansluiten op het toekomstig ISK-onderwijs, 

maar zal in eerste instantie ook vooral praktisch van aard zijn. Het streven is om dit 

programma samen met andere partijen zoals Bslim, Vrijdag, Sport050, Humanitas en 

Forum vorm te geven. Het gaat hierbij nadrukkelijk om een tijdelijke oplossing. 

 

Ook bij het Rijk is de problematiek door ons geagendeerd, in eerste instantie in 

december 2022 middels een brief van de G40. Daarnaast is ook binnen de 

bestuursovereenkomst van de Groninger gemeenten met het ministerie van J&V over 

de opvang van asielzoekers en Oekraïense ontheemden een paragraaf opgenomen over 



Volgvel 2 

 

onderwijs. Daarin is opgenomen dat de gemeenten voor 1 juni 2023 aangeven wat 

nodig is om toekomstbestendig primair en secundair onderwijs vorm te geven voor de 

op te vangen personen. Het ministerie van Justitie en Veiligheid gaat hierover in 

gesprek met het ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap om daarvoor 

regelluwte en/of regelruimte en financiën beschikbaar te stellen. Tot slot vindt er ook 

nauw overleg plaats op ambtelijk niveau vanuit de samenwerkende Groningse 

onderwijsambtenaren en de regio-coördinator Programma onderwijs Oekraïne en 

nieuwkomers van OCW. 

 

5. D66 ziet dat een van de oorzaken voor dit probleem het tekort aan NT2 

docenten voor de internationale schakelklassen is. Deelt het college deze visie 

en hoe denkt het college dit op te lossen? 

Ook wij zien dat het voor het onderwijs een behoorlijke opgave is om geschikt 

personeel te vinden voor de ISK. Wat wij samen met het onderwijsbestuur ook 

signaleren is dat het verbeteren van de randvoorwaarden voor het werken op de ISK 

een belangijke rol kan spelen. Juist onregelmatige groei en krimp maken het bieden 

van zekerheid voor het personeel lastig. Met de eerdergenoemde toezegging van het 

Rijk zou juist regelruimte op dit terrein in combinatie met een vorm van financiële 

waarborg door de rijksoverheid bij kunnen dragen om voldoende gekwalificeerd 

personeel te kunnen aantrekken.  

 

6. Lowan geeft aan dat er oplossingen zijn en verschillende maatregelen kunnen 

worden genomen. Een van de oplossingen is om met de MBO-instellingen in de 

regio in gesprek te gaan en bespreken of deze instellingen ISK-trajecten voor 

15-18- jarige nieuwkomers kunnen en willen uitvoeren. D66 vindt het dan ook 

van belang dat er goede samenwerking is en wil het college vragen of zij 

bereid is om met de Internationale schakelklassen en MBO-instellingen in 

gesprek om dit voorstel te onderzoeken en indien mogelijk uit te voeren.  

De ISK en de MBO-instellingen hebben al een directe afstemming met elkaar waar het 

de doorstroom en uitstroom van leerlingen betreft. Wij zijn graag bereid het 

voorgestelde alternatief samen met de ISK en onze MBO-instellingen nader te 

onderzoeken. 

 

Wij willen graag benadrukken dat het komen tot oplossingen voor de 

wachtlijstproblematiek de inzet van vele betrokkenen vraagt. Samen met onze eigen 

ISK werken we intensief en op goede voet samen en hebben we hetzelfde doel voor 

ogen: zo spoedig mogelijk kwalitatief goed onderwijs voor al onze nieuwkomers. 

 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 


